
 

花蓮縣立宜昌國民中學 107 學年度第一學期 第二次段考八年級英文科 解答 

單選題 70 分 

01. 02. 03. 04. 05. 06. 07. 08. 09. 10. 

C A B B A B A A C C 

11. 12. 13. 14. 15. 16. 17. 18. 19. 20. 

A  B B B B B C C C D 

21. 22. 23. 24. 25. 26. 27. 28. 29. 30. 

D D D C D A C D C C 

31. 32. 33. 34. 35. 36. 37. 38. 39. 40. 

B C D D C C A D A A 

41. 42. 43. 44. 45. 46. 47. 48.   

D B A D B A D A   

答案分配平均數 A: 12   B: 11  C: 13  D: 12 

紙筆測驗 20 分 

一、以「先分後時」的方式，寫出時間 (每格 1 分，共 2 分。) 

Example:  9:10  ten after nine 

1.  1: 58 two to two 

2.  3: 30 half past three 

 

二、完成下列句子代換。(每格 1 分，共 2 分。) 

Example:  Helping people is great. = It is great to help people. 

1. It is healthy to eat meals on time.  = Eating meals on time is healthy. 

2. Chatting in class is wrong for you.  = It’s wrong for you to chat in class.   

                              

三、句子重組：(每題 2 分，錯一個地方扣 1 分，共 6 分。) 

1. for you / It's important / enough sleep. / to get 

 It's important for you to get enough sleep. 

2. because/ To change a habit/ old habits/ die hard./ is difficult 

 To change a habit is difficult because old habits die hard. 

3. Lee enjoyed/ to create / drawing and reading /at a young age /and started / comic book stories. 

 Lee enjoyed drawing and reading at a young age and started to create comic book stories. 

四、 翻譯： (題號 1~5 請依提示完成填空翻譯，每格答案 1 分，共 10 分。)  

1. I'm watching the video from our security camera.  我在看我們監視器的影片。 

2. “Maybe I was dreaming,” I thought.  「或許我只是在做夢吧。」我這樣想著。 

3. I'm not good at memorizing things.     我不太會背東西。 

4. They are very popular all over the world because of the great stories.                    

它們在世界各地都很受歡迎，因為這些故事很棒。 

5. I stayed in bed the whole day because I had a fever and a bad stomachache.                                       

我一整天都躺在床上，因為我發燒了，胃也痛得很厲害。 
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1. 速度 Speed: 與習作聽力的速度相同（正常念稿速度） 

2. 如必要，可修改錄音稿內容 

3. 每題請讀兩遍（例題 Example請讀一遍），  

4. 間隔時間：比照會考（大題間隔 7秒、小題間隔 5秒、複述間隔 5秒） 

 

花蓮縣宜昌國中 107學年度 第一學期 第二次段考 八年級 英語科聽力測驗 

聽力測驗開始。 

第一大題、辨識句意：（第 1~7題，每題 1 分，共 7分。） 

第 1~6題均有三張圖片，請依據所聽到的句子，選出最符合描述的圖片，第 7題有一張圖片，請依據所看到的圖片，選出最符合

圖片的描述，每題播放兩次。 

請先聽例題示範： 

你會看到 

然後你會聽到: The boy was hanging the clothes at half past ten. 

依據所播放的內容，正確答案應該選 A，請將該題 A的地方塗黑、塗滿。 

聽力題目開始： 

1. It’s a quarter to eleven.  Time for bed. 

2. Amy was wiping the windows at three this afternoon, but her brother was playing his video games at that time. 

3. These players practice playing basketball for four hours a day. 

4. Cooking is difficult for the little girl. 

 

5. It’s terrible to have a high fever.   

6. G: To chat with friends on the Net is wonderful. 

 

7. Look at the picture.  What happened in class? 

(Ａ) Joanne kept talking with her classmate in class. 

(Ｂ) Joanne kept eating in class. 

(Ｃ) Joanne kept drawing pictures in class. 

 

第二大題、基本問答：（第 8~14題，每題 1分，共 7分。） 

每題均有三個選項，請依據所聽到的內容，選出一個最適合的回應，每題播放兩次。 

請先聽例題示範： 

1. 你會看到 (Ａ) It’s ten after nine in the morning. 

         (Ｂ) I was cleaning the mat then.  

         (Ｃ)  I woke up last night. 

然後你會聽到: What were you doing this morning? 

依據所播放的內容，正確回應應該選 B，請將該題 B的地方塗黑塗滿。 

聽力題目開始： 

08. I’m so angry!  Someone ate my honey pie! 

09. What time is the show? 

10. What does your father do? 

11. How was your day today, Mary? 

12. Are you ok?  You look sick. 



 

13. Why did you go to the hospital? 

14. Making tea is my father’s favorite.  What is your father’s favorite? 

第三大題、言談理解：（第 15、16題，每題 1分，第 17、18題，每題 2 分；共 6分。） 

每題均有三個選項，請依據所聽到的對話內容，選出一個最適合的答案，每題播放兩次。 

請先聽例題示範： 

你會看到 

(A) Fish. 

(B) Beef noodles. 

(C) Pork and vegetables. 

然後你會聽到： 

W: Hi, Candy.  This is Tracy.  I forgot to tell you that I don’t eat beef.  Also, I can’t eat seafood.   

Can you prepare some pork and vegetables for me for the dinner party tonight?  Thanks a lot. 

Q: What can Tracy eat? 

依據所播放的內容，正確答案應該選 C，請將該題 C 的地方塗黑、塗滿。 

聽力題目開始： 

15.  

B: My friend and I went to a strange place half past one last night. 

G: How strange? 

B: No one lived in the house.  A black shape was standing near us.  We were very scared and couldn’t move our bodies. 

G: How did you get out? 

B: After ten minutes, we could move our bodies again, and we ran out quickly. 

G: Lucky you.  Don’t go to that place again. 

Q: What was the boy doing last night? 

16.  

M: Do you want to be a cook in the future, Meg? 

W: Well, I enjoy making yummy food.  Maybe I can be a cook.  I am good at acting, so I also want to be an actress.  

But my mother wants me to be a teacher like her. 

M: Wow!  Maybe you can talk to Mr. Lin about it. 

Q: What does Meg’s mother do? 

17.  

M: I have a serious headache. 

W: Well, take the medicine once after every meal. 

M: Okay.  Thank you, doctor. 

Q: How often does the man take the medicine every day? 

18.  

W: It’s important to exercise every day, David.  Let’s play basketball at the park now. 

M: No way.  It’s very hot.  Let’s mop the floor at home. 

W: You can say that again.  Doing housework is also an exercise. 

Q: What doesn’t the man want to do? 

 

 

        【聽力測驗結束】 

 


